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ALGEMEEN 

- Wij begonnen het jaar met een lockdown. Vanaf eind januari konden we de kerkdiensten en 
activiteiten weer voorzichtig oppakken, waarbij de adviezen van de PKN en het CIO 
nauwlettend werden opgevolgd.   

- Aanvankelijk werd de koffie na de dienst nog in de (kerk)banken geserveerd, maar nadat de 
coronamaatregelen waren opgeheven, kon weer koffie worden gedronken in de daarvoor 
bestemde ruimtes. 

- Het maandelijkse koffiedrinken op de woensdagochtend kon ook worden hervat. 
- Vergaderingen werden fysiek, op gepaste afstand van elkaar, gehouden. Halverwege het jaar 

werd besloten om het aantal kerkenraadsvergaderingen te beperken tot zes p/jaar. Het 
Moderamen kwam elf keer bijeen en informeerde de Kerkenraad over bespreekpunten en 
besluiten. 

- Wij namen dit jaar afscheid van een ouderling kerkrentmeester en een gemeentelid 
kerkrentmeester en mochten twee gemeentelid kerkrentmeesters begroeten, waarvan één, 
door privéomstandigheden, voortijdig moest afhaken. 

- De diaconie bleef helaas onderbezet, zodat een tijdelijke maatregel door de Classis nodig was 
en blijft.  
 

Kerkdiensten  
- Op vrije zondagen en tijdens vakanties van de eigen predikant mochten wij steeds rekenen op 

de medewerking van gastpredikanten. Twee keer moest een gastpredikant wegens ziekte 
verstek laten gaan. De kerkdienst werd in beide gevallen door de kerkenraad ingevuld. 

- Over het kerkbezoek kunnen wij tevreden zijn. Gemiddeld waren er > 27 mensen aanwezig 
met uitschieters op de Gedachteniszondag en Kerstavond. Indien de eigen predikant voorgaat 
is het aantal aanwezigen ruim bovengemiddeld.  

- Onze kerkdienst zijn live te volgen via kerkdienst gemist en ook hier wordt goed gebruik van 
gemaakt: gemiddeld >33. 
 

Klavertje-4  
De samenwerking met de drie omringende gemeenten (Silvolde, Gendringen/Bontebrug en ’s-
Heerenberg/Zeddam) is uitgebreid en verloopt prettig  

- In de Stille Week werd drie maal een Vesperdienst gehouden, gevolgd door een gezamenlijke 
dienst op Stille Zaterdag.  

- T/m oktober was er iedere woensdagavond een Avondgebed in een van de Klavertje-4 
kerken. Vanwege de matige belangstelling werd besloten om met het Avondgebed te stoppen 
en in sterk-liturgische weken weer op te pakken. 

- De Pinksterdienst werd samen gevierd evenals een oecumenische dienst in juni.  
- Er was tweemaal een Klavertje-4 kanselruil. 
- Er werden meerdere gezamenlijke activiteiten georganiseerd. 

  
Beleidsplan 
In vrijwel het gehele jaar werd in de kerkenraadsvergaderingen nagedacht en gesproken over het 
nieuwe beleidsplan 2023-2027. Het concept werd gepresenteerd en besproken tijdens de 
gemeenteochtend op 13 november. Vragen vanuit de gemeente werden beantwoord en 
tips/aanpassingen werden verwerkt in het herziene concept. 
 
Pastoraat  

- De predikant bezocht random (en desgewenst) gemeenteleden en was nauw betrokken bij 
ziekte en rouw. 

- De pastorale ouderlingen verzorgden het bezoekwerk. 
- Begin 2022 zijn wijkbezoekmedewerkers toegevoegd, die een eigen wijk kregen en zoveel 

mogelijk gemeenteleden probeerden te bezoeken. 



- Een andere groep bezoekmedewerkers bezocht de 80plussers, die op hun verjaardag een 
bloemetje ontvangen. 

- Waar bezoek niet mogelijk was, werd telefonisch contact onderhouden. 
 
Bemensing 
Niet alleen bij de diaconie is een vacature, maar ook ontstaan steeds vaker en steeds meer tekorten 
bij vrijwilligerstaken. Met name dit jaar moest een aantal zeer actieve vrijwilligers noodgedwongen 
(door ziekte of beperkingen) afhaken. De druk op overige vrijwilligers, kerkenraadsleden en 
kerkrentmeesters groeit daardoor. 
 
 
 
COLLEGE VAN DIAKENEN  
 
Bezetting 
Het College heeft het gehele jaar bestaan uit twee diakenen omdat het niet is gelukt om aanvulling te 
vinden. Door het Breed Moderamen van de Classis Gelderland Zuid & Oost is het besluit genomen dat 
krachtens ordinantie 4-16-5 gedurende het gehele jaar een ouderling werd toegevoegd, waarmee het 
College van Diakenen volledig bevoegd werd verklaard. Het College wordt administratief ondersteund 
door een vrijwilliger. 
  
Collectes 
Voor zover mogelijk volgden we weer het Kerk–in–Actie - rooster. Voor de lokale doelen hebben we 
een aantal vaste en wisselende doelen gekozen. Het gezamenlijk project (met de diaconieën van pg 
Silvolde en pg Gendringen en pg Zeddam-‘s-Heerenberg) is nu voor twee jaar Het Passion in 
Hummelo. 
We hebben Givt als betaalmedium in de kerkdiensten gecontinueerd voor diaconale doelen. 

Projecten 
Twee projecten lopen door die onze aandacht vragen: 

1. Global Developments Africa: de groep met Freddy Karekezi begeleidt statushouders in de 
gemeente Oude IJsselstreek met allerlei vragen en knelpunten rond inburgering. De tweede 
cursus staat op het punt van beginnen. Na de zomer is de tweede cursus begonnen, alles in 
samenspraak met en steun van de gemeente en subsidie van de provincie. Ook onze 
diaconie denkt inhoudelijk mee en verleent in de lijst met eindejaarsgiften steun aan dit 
project. 
Op dit moment proberen we een overleg met de Raad van Kerken vorm te geven om, samen 
met de gemeente Oude IJsselstreek, een intensievere begeleiding van statushouders op de 
werkplek mogelijk te maken. Daarvoor willen we in overleg treden met meerdere werkgevers 
en de gemeente. 

2. Onze betrokkenheid bij Het Dagelijks Bestaan is gecontinueerd. In dit Zutphense project 
worden jongeren die op een of andere manier vastlopen, in groepen opgevangen en begeleid. 
Dit zijn activiteiten op het snijvlak van jeugdhulpverlening, sociale activering, zingeving, 
onderwijs en arbeid. Op het terrein van de stichting begeleidt men ook een aantal jongeren via 
beschermd wonen. 

Activiteiten: 
1. Sinds medio 2021 zijn we betrokken bij plannen van de stichting “Dorpsbelangen Etten”. Deze 

groep is bestaande en nieuwe knelpunten in en rond Etten (1950 inwoners) aan het 
inventariseren rond: 

- huisvesting/nieuwbouwplannen; 
- sloop van het centraal gelegen cafe/zalencentrum; 
- behoefte aan een huiskamer en een brede maatschappelijke voorziening voor dagbesteding 

ouderen, en voorzieningen ivm toenemende eenzaamheid; het plan is de huiskamer in de 
Oude kerkstraat in maart 2023 te openen. Ongeveer 20 vrijwilligers hebben zich aangemeld. 

2. Dit jaar hebben we twee keer een actie gehouden voor de Voedselbank. Het resultaat was 
heel mooi en de organisatie van de Voedselbank was heel blij met de giften.  



3. Financiën: Dit jaar hebben zich geen grote veranderingen voorgedaan. Wel is onze begroting 
iets bescheidener dan vorig jaar. Daarom is onze lijst eindejaarsgiften gedaald van €4.000,-. 
naar € 3.000,-. 

4. Voor de vrijwilligers werd een uitstapje per fluisterboot georganiseerd naar De Kemnade, met 
een gezellige lunch in de Glazeren Kast als afsluiting. 

5. Dit jaar is geen uitstapje voor de gehele gemeente georganiseerd. Wel was er voor een klein 
groepje belangstellenden in oktober een trip naar de Floriade in Almere. Een mooie dag, waar 
alle deelnemers veel te ontdekken hadden. 

6. Met Pasen is er een Paaskoffie verzorgd met aansluitend een kopje soep. 
7. De Adventsviering werd gecombineerd met een koffie-ochtend met aansluitend een lichte 

lunch.  
8. De 40-dagenkalender, de Adventskalender en de Elisabethbode zijn weer uitgedeeld na de 

betreffende kerkdiensten. 
9. In de 40-dagentijd werden paasgroeten verstuurd naar gedetineerden. 

Beleid: 
Het nieuwe beleidsplan (2023-2027) is in concept klaar en zal na vaststelling in 2023 via de website 
worden gepubliceerd. 
 
 
 
COLLEGE VAN KERKRENTMEESTERS  

- Vanaf januari 2022 zijn twee nieuwe kerkrentmeesters aangetreden. Door drukte met haar 
eigen bedrijf is één kerkrentmeester rond september weer gestopt. 

- In januari heeft geldwerving plaats gevonden m.n. via de actie Kerkbalans. 
- Er is een plan opgesteld om groot onderhoud aan de pastorie uit te laten voeren. Bij nadere 

beschouwing moet er veel gebeuren en is het de vraag of dat het geld waard is. Er is in 
overleg met de kerkenraad besloten over te gaan tot het zoeken naar een nieuwe pastorie. Na 
diverse bezichtigingen is in juli 2022 een nieuwe woning in Gaanderen aangekocht. De fam. 
Fischer is rond oktober 2022 verhuisd naar Gaanderen. 

- De jaarrekening 2021 is in FRIS ingevoerd, de termijn was iets verlopen. Naar aanleiding van 
de jaarrekening heeft een overleg met het CCBB plaats gevonden; een aantal posten dienen 
anders te worden ingevuld. Ook de jaarrekening van de begraafplaatsen was inhoudelijk 
akkoord, maar niet qua format. Deze correcties kunnen plaats vinden in de jaarrekening van 
2022. 

- Er hebben diverse overleggen plaats gevonden met de Klavertje 4 gemeentes, bijvoorbeeld 
over de ledenadministratie en begraafplaatsen. 

- Op 13 november heeft een gemeenteochtend plaats gevonden, dit keer hoofdzakelijk in het 
teken van het nieuw opgestelde (concept) beleidsplan. 

- Er is een begroting voor 2023 opgesteld. Na ondertekening door de kerkenraad is deze op 15 
december ingediend en daarna geaccordeerd door het CCBB. 

- Sinds dit jaar zijn alle vergaderingen weer fysiek gehouden. 
- Er is geen groot onderhoud aan de Kerk uitgevoerd, na de restauratiewerkzaamheden van 

afgelopen jaren is dat ook even niet nodig. 
 

 
 

 


